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ေမ ၃၊ ၂၀၁၈  
 
စက္မႈဇုန္ႏွင့္အိမ္ရာစီမံကိန္းမ်ား ပါ၀င္ 

သည့္ စီမံကိန္း ၁၂ ခုကို ၂၀၁၈ မွ ၂၀၂၃ 
အထိ ေဆာင္ရြက္ရန္ ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီး 
အစိုးရအဖဲြ႕မွ တိုင္းလႊတ္ေတာ္ဆ႒မပံုမွန္ 
အစည္းအေ၀း ၂၂ ရက္ေျမာက္ေန႔တြင္ 
တင္ျပခဲ႔သည္။

''ဌာနဆိုင္ရာမ်ားျဖစ္ေစ၊ ပုဂၢလိကမ်ား 
ျဖစ္ေစ ေျမမ်ားကို လက္၀ယ္ရယူထားၿပီး 
ေတာ့ အသံုးခ်မႈမရွိဘဲ ေျမေစ်းကစားျခင္း၊ 
ေျမေစ်းႀကီးေအာင္ ေဆာင္ရြက္ေနတဲ႔ကိစၥ 
ေတြ ပေပ်ာက္ေစေရး၊ အလုပ္အကိုင္အခြင့္ 
အလမ္းမ်ား ေပါမ်ားျဖစ္ထြန္းလာေစေရး၊ 
၀န္ထမ္းမ်ားအပါအ၀င္ ျပည္သူမ်ားရဲ႕လူမႈ 
စီးပြားဘ၀၊ လူေနမႈအဆင့္အတန္းေတြ 
တိုးတက္ျမင့္မားလာေစေရးႏွင့္ က်ဴးေက်ာ္ 
ျပႆနာမ်ားပေပ်ာက္ေစရန္အတြက္ ကြၽန္မ 
တို႔ ဒီစီမံကိန္းေတြ စီစဥ္ရျခင္းျဖစ္ပါတယ္"" 
ဟု  လွ်ပ္စစ္၊ စက္မႈလက္မႈႏွင့္ လမ္းပန္းဆက္ 
သြယ္ေရး၀န္ႀကီး  ေဒၚ နီလာေက်ာ္က ေျပာ 

သည္။
''ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီးအတြင္း ျပည္ 

တြင္း/ ျပည္ပရင္းႏွီးျမဳပ္ႏွံမႈျဖင့္ ၿမိဳ႕ျပဖြံ႕ၿဖိဳး 
ေရးဆိုင္ရာလုပ္ငန္းစီမံကိန္း အစီရင္ခံစာ 
မ်ား (၂၀၁၈ - ၂၀၂၁)""ကို  ၀န္ႀကီး ေဒၚ နီလာ 
ေက်ာ္က လႊတ္ေတာ္တြင္ တင္ျပခဲ႔ျခင္းျဖစ္ 
သည္။

လိႈင္သာယာၿမိဳ႕နယ္ ေငြပင္လယ္စက္မႈ 
ဇုန္အနီးတြင္ ေငြပင္လယ္စီမံကိန္း၊ မဂၤလာဒံု 
ၿမိဳ႕နယ္ အမွတ္ (၂) လမ္းမႀကီးႏွင့္ ခေရပင္ 
လမ္းဆုံတြင္ ဧက(၆၄၂) အက်ယ္ရိွၿပီး စက္မႈ 
ဇုန္၊ ယာဥ္ရပ္နားစခန္းတုိ႔ပါ၀င္သည့္ 'စမ္းႀကီး၀ 
သယ္ယူပို႔ေဆာင္ေရးဗဟို"ကို ရင္းႏွီးျမဳပ္ႏွံမႈ 
ပမာဏ ၁၉၂ ဘီလီယံက်ပ္(ခန္႔မွန္း) ျဖင့္ 
စီမံကိန္းကာလမွာ ၂၀၁၈ မွ ၂၀၂၃ ခုႏွစ္ 
အထိ ေဆာင္ရြက္သြားမည္ဟု သိရသည္။

ႏိုင္ငံ့၀န္ထမ္းအငွားအိမ္ရာႏွင့္ ျပည္သူ႔
အေရာင္းအိမ္ရာစီမံကိန္းကို ဒဂံုၿမိဳ႕သစ္ဆိပ္ 
ကမ္းၿမိဳ႕နယ္ရွိ အက်ယ္ ဧက (၁၃၈) ေပၚတြင္ 
ရင္းႏွီးျမဳပ္ႏွံမႈပမာဧ (၃၅၈) ဘီလီယံက်ပ္ 
(ခန္႔မွန္း) ျဖင့္ စီမံကိန္းကာလကို ၂၀၁၈ မွ 

၂၀၂၂ ခုႏွစ္အထိလ်ာထားသည္။
ရန္ကုန္ေျမာက္ပိုင္းခရိုင္ရွိ ေျမဧက 

(၁၆၀၀၀) အက်ယ္ေပၚတြင္ စက္မႈဇုန္ၿမိဳ႕ 
ေတာ္ျဖစ္သည့္ Smart & Eco City စီမံ 
ကိန္းကို ၂၀၁၈ ခုႏွစ္မွ ၂၀၂၆ ခုႏွစ္အတြင္း 
ကာလရွည္ သတ္မွတ္အေကာင္အထည္ 
ေဖာ္ရန္ရွိေနၿပီး ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈတန္ဖိုးကိုမူ 
တြက္ခ်က္ဆဲျဖစ္ေၾကာင္း ေဒၚ နီလာေက်ာ္ 
ကေျပာသည္။

စီမံကိန္းစုစုေပါင္း ၁၂ ခုတြင္ ရင္းႏွီး 
ျမႇဳပ္ႏွံမည့္တန္ဖိုးမွာ အနည္းဆံုး ေငြက်ပ္ 
ဘီလီယံေထာင္ေက်ာ္ရွိေနၿပီး စီမံကိန္း 
အားလံုးမွာ လုပ္ငန္းစတင္ႏိုင္ရန္အတြက္ 
ေျမတိုင္းျခင္းႏွင့္ ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈျဖစ္တန္စြမ္း
ကုိ ေလ့လာၿပီးထားေၾကာင္းလည္း သိရသည္။

ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီး အစိုးရအဖြဲ႕၏ 
အဆိုပါအစီရင္ခံစာႏွင့္ပတ္သက္၍ ေဆြး 
ေႏြးလိုသည့္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား 
ရွိပါက လႊတ္ေတာ္တြင္ အမည္စာရင္းတင္ 
သြင္းႏိုင္သည္ဟု သိရသည္။ 
(ကုိးကား- www.mizzimaburmese.com)

အိမ္ရာႏွင့္စက္မႈဇုန္မ်ားပါ၀င္သည့္  စီမံကိန္း ၁၂ ခုကိုေဆာင္ရြက္ရန္  တိုင္းအစိုးရ   လႊတ္ေတာ္တြင္တင္ျပ

ရန္ကုန္တုိင္းအစိုးရ၏ တန္ဖိုးသင့္ ရတနာႏွင္းဆီအိမ္ရာစီမံကိန္းအား ေတြ႕ျမင္ရစဥ္။ (ဓာတ္ပံု-မဇၥၽိမ)
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၂)၊ အမွတ္-၅၄

ဧၿပီ ၂၃၊ ၂၀၁၈

ကခ်င္ျပည္နယ္ရွိ အေသးစားေရႊလုပ္ 
ငန္း၊ လုပ္ကြက္မ်ားကို ေဒသခံမ်ားလုပ္ကိုင္ 
ႏိုင္ေစရန္ ဥပေဒၾကမ္းေရးဆြဲကာ တင္ျပ 
ထားၿပီး ကခ်င္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္တြင္ 
အတည္ျပဳသြားမည္ျဖစ္ေၾကာင္း ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးေဇာ္သင္း 
(ဗန္းေမာ္-၁) က ေျပာသည္။ 

ဗန္းေမာ္ၿမိဳ႕နယ္၊ စင္းခန္းေက်းရြာ လူထု 
ႏွင့္ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒တို႔ ဧၿပီ ၂၂ 
ရက္က ေတြ႔ဆံုခဲ့ေၾကာင္း၊ ယင္းေတြ႔ဆံုမႈ 
တြင္ စင္းခန္းေဒသခံမ်ား၏ တစ္ႏိုင္တစ္ပိုင္ 
ေရႊလုပ္ခြင့္ရေရးႏွင့္ သက္ဆုိင္ေသာေမးျမန္း 
မႈကို ၎က အထက္ပါအတိုင္း ေျဖၾကား 
ခဲ့သည္။ 

လက္ရွိကခ်င္ျပည္နယ္တြင္ ေရႊလုပ္ 
ကြက္မ်ားကို လုပ္ကိုင္ခြင့္ရကုမၸဏီမ်ားက 
အႀကီးစား စက္ယႏၲရားႀကီးမ်ားျဖင့္ လုပ္ 
ကိုင္ေနေၾကာင္း၊ ယင္းေၾကာင့္ တႏိုင္တပိုင္ 
လုပ္ကိုင္လိုသူမ်ား အခြင့္အလမ္းဆံုး႐ံႈးေန 
ရေၾကာင္း ေရႊလုပ္ကြက္မ်ားရွိရာ ေဒသစင္း 
ခန္းေက်း႐ြာေန ဦးျမင့္တင္က ေျပာသည္။

 
(ကုိးကား- http://thevoicemyanmar.com)

ေမ ၂ ၊ ၂၀၁၈ 

တနသၤာရီတိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႏွင့္ အရပ္ဘက္အဖြဲ႕ 
အစည္းမ်ား သုံးလတစ္ႀကိမ္ ေတြ႕ဆုံေဆြးေႏြး မည္ျဖစ္ေၾကာင္း တိုင္း 
လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ ဦးခင္ေမာင္ေအးက ေျပာသည္။ ဧၿပီလ ၂၄ ရက္က 
ျပဳလုပ္သည့္ ထားဝယ္ၿမိဳ႕အေျခစိုက္ အရပ္ဘက္အဖြဲ႕အစည္းမ်ားႏွင့္ 
တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒တို႔ ေတြ႕ဆုံေဆြးေႏြးပြဲတြင္ ယင္း 
ကဲ့သို႔ ေျပာၾကားလိုက္ျခင္းျဖစ္သည္။

''ဒီပြဲအေပၚမွာ အမ်ားအားျဖင့္ေတာ့ အားရေက်နပ္မႈရွိတယ္။ 
သုံးလတစ္ႀကိမ္ လုပ္ဖို႔လည္း စဥ္စားထားတယ္""ဟု ၎ကဆိုသည္။ 
ယင္းေဆြးေႏြးပြမဲ်ားမွ ရရိွလာသည့္အခ်က္အလက္မ်ားကုိ တုိင္းအစုိးရ 

အဖြ႕ဲႏွင့္ ဥပေဒျပဳေရးေကာ္မရွင္ထံေပးပုိ႔ရမည္ျဖစ္၍ လာမည့္ေဆြးေႏြး 
ပြမဲ်ားတြင္ စာရြက္စာတမ္းအေထာက္အထားမ်ားျဖင့္ ေထာက္ျပေဆြး 
ေႏြးေစခ်င္ေၾကာင္း ဦးခင္ေမာင္ေအးကေျပာသည္။ တိုင္းအစိုးရ 
အေနႏွင့္လည္း မူဝါဒမ်ားခ်မွတ္ရာတြင္ ျပည္သူ႕အသံမ်ားပါဝင္ႏိုင္ 
ရန္ အရပ္ဘက္အဖြဲ႕အစည္းမ်ားႏွင့္ ပုံမွန္ေတြ႕ဆုံေဆြးေႏြးရန္ လိုအပ္ 
ေၾကာင္း လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႏွင့္ အရပ္ဘက္အဖြဲ႕အစည္းအခ်ဳိ႕က 
တိုက္တြန္းသည္။ 

ယခုျပဳလုပ္သည့္ တိုင္းလႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႏွင့္ အရပ္ဘက္အဖြဲ႕ 
အစည္းမ်ားေတြ႕ဆုံပြဲတြင္  တရားဥပေဒစိုးမိုးေရး၊ စည္ပင္သာယာ 
ေရး၊ ေျမယာျပႆနာစသည့္အခ်က္တို႔ကို ေဆြးေႏြးခဲ့ၾကေၾကာင္း 
သိရသည္။  (ကိးုကား- www.daweiwatch.com)

ေမ ၂၊ ၂၀၁၈
 
ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီးအတြင္း၌ အႏိွပ္ 

ခန္းမ်ားကို ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ေတာ္စည္ပင္သာယာ 
ေရးေကာ္မတီက  ခြင့္ျပဳေပးထားျခင္းမရိွဟု 
တိုင္းေဒသႀကီးအစုိးရက ျငင္းဆိုလုိက္သည္။

ေမလ ၂ ရက္ေန႔၊ ရန္ကုန္တိုင္းေဒသ 
ႀကီးလႊတ္ေတာ္ ဆ႒မပုံမွန္အစည္းအေ၀း 
(၂၁) ရက္ေျမာက္ေန႔တြင္ မရမ္းကုန္းၿမိဳ႕နယ္ 
လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ ဦးရန္ရွင္းက 
'ရန္ကုန္တုိင္းအတြင္း၌ KTV၊ အႏွိပ္ခန္းမ်ား 
ကို မည္သည့္ခြင့္ျပဳခ်က္မ်ားျဖင့္ လုိင္စင္ 
ထုတ္ေပးၿပီး လိုင္စင္ထုတ္ေပးရာတြင္ ပတ္ 
၀န္းက်င္ျပည္သူမ်ားက သေဘာတူလက္မွတ္ 
ေရးထုိးေပးမႈကုိ ထည့္သြင္းစဥ္းစားမႈ ရွိ/မရွိ" 
သိရိွလိုေၾကာင္း ေမးျမန္းခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။

အဆိုပါေမးခြန္းကို တိုင္းေဒသႀကီး 
အစိုးရအဖဲြ႕၀င္ စီမံဘ႑ာ၀န္ႀကီး ဦးျမင့္ 
ေသာင္းက စည္ပင္သာယာေရး၀န္ႀကီးအစား 
လႊတ္ေတာ္၌ ေျဖဆိုခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။

အႏွိပ္ခန္းမ်ားကို တရားမဝင္ဖြင့္လွစ္ေန 
ျခင္းက အညီႇအေဟာက္လုပ္ငန္းမ်ားႏွင့္ 
အဂတိလိုက္စားမႈမ်ား ျဖစ္ေပၚေစသျဖင့္ 
အႏွိပ္ခန္းမ်ားကို တရားဝင္ဖြင့္လွစ္ျခင္း 
နည္းလမ္းျဖင့္ ထိန္းေက်ာင္းရန္ အစီအစဥ္ 
ရွိမရွိကိုလည္း တိုင္းလႊတ္ေတာ္ ကိုယ္စား 

တနသၤာရီတိုင္းလႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႏွင့္  အရပ္ဘက္အဖြဲ ႕အစည္းမ်ား  သုံးလတစ္ႀကိမ္  ေဆြးေႏြးမည္

ရန္ကုန္တိုင္းအတြင္းတြင္ အႏွိပ္ခန္းမ်ား 

ခြင့္ျပဳထားျခင္းမရိွဟု တိုင္းအစိုးရဆုိ

လွယ္ ဦးရန္ရွင္းက ေနာက္ဆက္တြဲေမးခြန္း 
ေမးျမန္းခဲ့သည္။ အႏွိပ္ပညာကို စနစ္တက် 
သုံးစြဲၿပီး ထိန္းေက်ာင္းႀကီးၾကပ္သြားပါက 
ကမာၻလွည့္ခရီးသြားလုပ္ငန္းမ်ားအတြက္ 
အက်ိဳးရွိမည္ျဖစ္သကဲ့သို႔ တိုင္းရင္းေဆး 
ပညာကိုလည္း ေဖာ္ထုတ္ခြင့္ရမည္ျဖစ္သည္ 
ဟုဆိုသည္။

စီမံဘ႑ာဝန္ႀကီးက လက္ရိွအေျခအေန 
တြင္ အႏွိပ္ခန္းမ်ားကို တရားဝင္ခြင့္ျပဳေပး 
ျခင္းမရွိေသးေသာ္လည္း ဆံပင္ညႇပ္ႏွင့္ 
အလွျပင္လုပ္ငန္းမ်ား၊ မ်က္မျမင္မ်ားအလုပ္ 
အကိုင္ရရွိေစရန္ မ်က္မျမင္အေၾကာျပင္ 
လုပ္ငန္းမ်ား၊ ေျခေထာက္ေဆးစိမ္လုပ္ငန္း 
မ်ားကိုသာ ခြင့္ျပဳထားၿပီး ဟိုတယ္ႏွင့္မိုတယ္ 
မ်ားတြင္ ဖြင့္လွစ္ထားေသာ အႏွိပ္ခန္းမ်ားရွိ 
ခဲ့လွ်င္ စည္ပင္သာယာေရးေကာ္မတီမွ 
ခြင့္ျပဳထားျခင္း မရွိေၾကာင္း  ''စနစ္တက် 
တိုင္းရင္းေဆးပညာအရ အႏွိပ္ခန္းမ်ားဟာ 
လုိအပ္တယ္ဆုိရင္ သက္ဆုိင္ရာအဖြ႕ဲအစည္း 
မ်ားကညိႇႏိႈင္းၿပီး ေဆာင္ရြက္သင့္တာမို႔ 
ကြၽန္ေတာ္ ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ေတာ္ စည္ပင္သာယာ 
ေရးေကာ္မတီရဲ႕ ၿမိဳ႕ေတာ္ဝန္၊ စည္ပင္ 
သာယာေရးဝန္ႀကီးနဲ႕ ညိႇႏိႈင္းေဆာင္ရြက္ 
ေပးသြားပါမယ္""ဟု ရွင္းလင္းေျဖၾကားခ့ဲသည္။
(ကုိးကား- www.mizzimaburmese.com/ 

www.burma.irrawaddy.com)

အေသးစား ေ႐ႊလုပ္ကြက္

လုပ္ငန္းမ်ားလုပ္ကိုင္ႏုိင္ေရး 

ကခ်င္ျပည္နယ္ဥပေဒေရးဆြဲထား
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၂)၊ အမွတ္-၅၄

ဧၿပီ ၃၀ ၊ ၂၀၁၈ 

ေက်းရြာအုပ္စုေနျပည္သူမ်ားက ေရြးခ်ယ္တင္ေျမႇာက္ထားေသာ မင္းဘူးၿမိ ႕ဳနယ္ ေက်ာက္စံ 
အုပ္စုအုပ္ခ်ဳပ္ေရးမွဴး ဦးသန္းလြင္အား ရာထူးမွထုတ္ပယ္ရန္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ 
ႏွစ္ဦးႏွင့္ NLD ပါတီ၏ ၿမိဳ႕နယ္အလုပ္အမႈေဆာင္မ်ားက ဖိအားေပးခဲ့သည္ဟု ထင္ျမင္ 
ယူဆသျဖင့္ အထက္ပါျဖစ္စဥ္အား တုိင္းေဒသႀကီးဝန္ၾကီးခ်ဳပ္သိရွိေစရန္ႏွင့္ အမွန္အတိုင္း 
ေဆာင္ရြက္ေပးရန္ ေဒသခံလူအင္အား ၄၀၀ ခန္႔က မေကြးျမိဳ႕တြင္ ဆႏၵထုတ္ေဖာ္ခဲ့ၾကသည္။

အဆိုပါကိစၥႏွင့္ပတ္သက္ျပီး ေက်ာက္စံအုပ္စုအုပ္ခ်ဳပ္ေရးမွဴး ဦးသန္းလြင္သည္ ေက်းရြာ 
မီးလင္းေရးအတြက္ နာယကအျဖစ္ ေဆာင္ရြက္ရမည္ျဖစ္ေသာ္လည္း ကိုယ္တိုင္ပါဝင္ေဆာင္ 
ရြက္ခဲ့ၿပီး ေငြေၾကးအလြဲသုံးစားျပဳလုပ္ခဲ့သည္ဆိုကာ အဆိုပါ မီးလင္းေရးေကာ္မတီ အဖြဲ႕ဝင္ 
တစ္ဦးက စကုၿမိဳ႕နယ္ရဲစခန္းတြင္ အမႈဖြင့္တိုင္ၾကားသျဖင့္ စစ္ေဆးေတြ႔ရွိခ်က္မ်ားအရ 
အုပ္ခ်ဳပ္ေရးမွဴးရာထူးမွ ဖယ္ရွားေပးရန္ ၿမိဳ႕နယ္အုပ္ခ်ဳပ္ေရးမွဴးက စာထုတ္ခဲ့ျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း 
လႊတ္ေတာ္ ကိုယ္စားလွယ္ တစ္ဦးက ေျပာသည္။ 

ယင္းသို႔ဖိအားေပးခဲ့သည္ဟုဆိုျခင္းမွာလည္း မဟုတ္ေၾကာင္း  တုိင္းလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စား 
လွယ္ ဦးေက်ာ္စြမ္းရည္(မင္းဘူး-၁)က ဆုိသည္။ ''ဧၿပီ (၂၀) ရက္ေန႔က ၿမိဳ႕နယ္အုပ္ခ်ဳပ္ 
ေရးမွဴးရယ္ ၿမိဳ႕နယ္ရဲ႕တပ္ဖြဲ႔မွဴးေတြကိုေခၚသြားၿပီး ရွင္းၿပီးပါၿပီ။ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ 
ဆိုတာ အရွင္းႀကီးပါဗ်ာ။ ဥပေဒျပဳေရးမ႑ိဳင္နဲ႔ အုပ္ခ်ဳပ္ေရးမ႑ိဳင္ကို သြားေျပာလို႔လည္း 
မရဘူး ဝင္ေရာက္စြက္ဖက္လို႔လည္းမရဘူး။ ကြၽန္ေတာ္တို႔ဖိအားမပါဘူးဆိုတာကို ရွင္းခိုင္း 
ၿပီးပါၿပီ""ဟု ဦးေက်ာ္စြမ္းရည္က ဆိုသည္။ 
(ကုိးကား- www.mizzimaburmese.com)

ေမ ၃၊ ၂၀၁၈

လက္ရွိအသံုးျပဳေနေသာ မေကြးတိုင္း 
ေဒသႀကီး စည္ပင္သာယာေရးဥပေဒသည္ 
ေခတ္ႏွင့္မေလ်ာ္ညီေတာ့၍ အသစ္ျပန္ 
လည္ ေရးဆြဲမည္ျဖစ္ေၾကာင္း သိရသည္။

ထိုသို႔ေရးဆြဲႏိုင္ရန္ ေမ ၃ ရက္ေန႔က 
မေကြးၿမိဳ႕ေတာ္ခန္းမ၌ ယင္းတိုင္းေဒသႀကီး
အတြင္းရွိၿမိဳ႕နယ္ ၂၅ ၿမိဳ႕နယ္မွ စည္ပင္သာ 
ယာေရးအမႈေဆာင္မ်ားအပါအဝင္ လႊတ္ 
ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား၊ တိုင္းေဒသႀကီး 
အစိုးရအဖြဲ႔ဝင္မ်ားျဖင့္ တတိယအႀကိမ္ 
ေျမာက္ ေဆြးေႏြးခဲ့ၾကသည္။

''ေန႔စားဝန္ထမ္းေတြနဲ႔ ပုတ္ျပတ္ 
ဝန္ထမ္းေတြ ဘဝအာမခံရွိဖို႔ ဌာနဆိုင္ရာ 
ဝန္ထမ္းေတြအျဖစ္ ေျပာင္းလဲႏိုင္ေအာင္ 
ဥပေဒျပင္ဆင္ေရးဆြဲထားတယ္။ စည္ပင္ 
သာ ယာေရးအဖြဲ႔ရဲ႕ ဝန္ေဆာင္မႈလုပ္ငန္းေတြ 

အားေကာင္းေစဖို႔ ဖြဲ႕စည္းပံုအသစ္အရ 
ဝန္ထမ္းေတြထပ္ျဖည့္သြားမယ္""ဟု တိုင္း 
ေဒသႀကီး စီမံ/ဘ႑ာႏွင့္ စည္ပင္သာယာ 
ေရးဝန္ႀကီး ဦးေဇာ္မင္းက ေျပာသည္။

ယခင္ (၂) ႀကိမ္ ေဆြးေႏြးခဲ့သည့္ ရလဒ္ 
မ်ားကို ယခုေဆြးေႏြးပြဲ၌ ထပ္မံေဆြးေႏြးခဲ့ 
ၾကၿပီး ယခုထပ္မံထြက္ေပၚလာသည့္ ရလဒ္ 
မ်ားကို စည္ပင္ဥပေဒမူၾကမ္းသစ္အျဖစ္ျပဳစု
ကာ တိုင္းလႊတ္ေတာ္သို႔ တင္ျပမည္ျဖစ္ 
ေၾကာင္း ၎က ဆိုသည္။

ယခင္က ျမဴနီစီပယ္အက္ဥပေဒအျဖစ္ 
၁၈၇၄ မွစတင္ကာ ၁၉၉၃ ခုႏွစ္အထိ ျပ႒ာန္း 
ခဲ့သည့္ဥပေဒမ်ားကို ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ 
ေတာ္က ႐ုပ္သိမ္းခဲ့သည့္အတြက္ ျပန္လည္ 
ျပင္ဆင္ေနရျခင္းေၾကာင့္ အခက္အခဲမ်ားႏွင့္ 
ၾကန္႔ၾကာမႈမ်ား ႀကံဳေတြ႔ေနရေၾကာင္း တိုင္း 
လႊတ္ေတာ္ဒုတိယဥကၠ႒ ဦးေဇာ္မ်ဳိးဝင္းက 
ေျပာၾကားသည္။ (ကုိးကား- thevoicemyanmar.com) 

  ကရင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္႐ုံး ၀န္ထမ္း
ဆႏၵထုတ္ေဖာ္ပြဲအခမ္းအနားကို ဧၿပီ ၃၀ 
ရက္၊ ၂၀၁၈ တြင္ ျပည္နယ္ လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ 
ဦးေစာခ်စ္ခင္၊ ဒုတိယဥကၠ႒ ေဒၚနန္းသူဇာ 
၀င္းႏွင့္ လႊတ္ေတာ္႐ုံးၫႊန္ၾကားေရးမွဴး 
ေဒါက္တာသက္ေဇာ္ဦးတို႔မွ ႀကီးမွဴးက်င္းပ 
ခဲ့ၿပီး ၀န္ထမ္းမ်ားမွ တင္ျပလိုသည္မ်ားကို 
တင္ျပခဲ့ၾကသည္ဟု သိရသည္။ 
(ကုိးကား- ကရင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ေဖ့စ္ဘြတ္ခ္)

  ပဲခူးတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္၊ အစိုးရ 
၏ အာမခံခ်က္မ်ား ကတိကဝတ္မ်ားႏွင့္ 
တာဝန္ခံခ်က္မ်ား စိစစ္ေရးေကာ္မတီသည္ 
လႊတ္ေတာ္ဒုတိယပုံမွန္အစည္းအေဝးမွ ပၪၥမ 
ပံုမွန္အစည္းအေဝးအထိ တိုင္းေဒသႀကီး 
အစိုးရအဖြြဲ႕မွ ေျဖၾကားခဲ့သည့္ အဆို၊ ၾကယ္ 
ပြင့္ျပ ေမးခြန္း၊ ၾကယ္ပြင့္မျပေမးခြန္းမ်ားမွ 
လက္က်န္ကတိကဝတ္မ်ားႏွင့္ ဆ႒မပံုမွန္ 
ႏွင့္ သတၱမပံုမွန္အစည္းအေဝးမ်ားတြင္ 
တိုင္းအစိုးရအဖြဲ႔မွ ေျဖၾကားခဲ့သည့္ အဆို၊ 
ၾကယ္ပြင့့္ျပ၊ ၾကယ္ပြင့္မျပေမးခြန္းမ်ားႏွင့္ 
ပတ္သက္၍ အစုိးရ၏ အေကာင္အထည္ 
ေဖာ္ေဆာင္ရြက္မႈအား ဧၿပီ ၄ ရက္ေန႔က 
တတိယအႀကိမ္ ၾကားနာျခင္းႏွင့္ ေမးျမန္း 
ညိႇႏိႈင္းေဆြးေႏြးမႈကို ျပဳလုပ္ခ့ဲသည္။  အဆုိပါ 
ေဆြးေႏြးပြဲအခမ္းအနားသို႔ ပဲခူးတိုင္းေဒသ 
ႀကီးအစိုးရအဖြဲ႕၊ စက္မႈ၊ လွ်ပ္စစ္ႏွင့္လမ္းပန္း 
ဆက္သြယ္ေရးဝန္ႀကီးဌာန ဝန္ႀကီးႏွင့္ တိုင္း 
ေဒသႀကီးအဆင့္ ဌာနဆိုင္ရာ အႀကီးအကဲ 
(၈) ဦးတုိ႔ တက္ေရာက္ညိႇႏိႈင္း ေဆြးေႏြးခဲ့ 
သည္။  (ကုိးကား- Bago Region Hluttaw Facebook)

  ဒုတိယအႀကိမ္ စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသ 
ႀကီး လႊတ္ေတာ္ဥပေဒျပဳေရးဆိုင္ရာေကာ္ 
မတီသည္ (၃၀-၃-၂၀၁၈) တြင္ ကန္႔ဘလူ 
ခ႐ုိင္တြင္လည္းေကာင္း၊ (၃၁-၃-၂၀၁၈)
ရက္ေန႔၌ ယင္းမာပင္ၿမိဳ႕တြင္လည္းေကာင္း၊ 
(၈-၄-၂၀၁၈)ရက္ေန႔တြင္ ကေလးၿမိ ႕ဳ၌လည္း 
ေကာင္း၊ (၉-၄-၂၀၁၈)ရက္ေန႔တြင္ ေမာ္ 
လိုက္ ခ႐ိုင္တြင္လည္းေကာင္း သက္ဆုိင္ရာ 
ခ႐ုိင္အတြင္းရွိ ၿမိဳ႕နယ္စည္ပင္သာယာေရး 
ေကာ္မတီ၀င္မ်ားႏွင့္ အသီးသီး ေတြ႕ဆုံကာ 
စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီးစည္ပင္သာယာေရး
ဥပေဒ(မူၾကမ္း)ႏွင့္ ပတ္သက္၍ ညိႇႏိႈင္းေဆြး 
ေႏြးပြဲျပဳလုပ္ခ့ဲသည္။ 
(ကုိးကား- sagaingregionhluttaw facebook)

အုပ္ခ်ဳပ္ေရးမွဴးအား ထုတ္ပယ္ရန္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားက 

ဖိအားေပးသည္ဟုဆိုကာ ဆႏၵထုတ္ေဖာ္

မေကြး စည္ပင္ဥပေဒ အသစ္  ျပန္ဆြဲမည္

သတင္းတို


